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Protokół nr 8/2022 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury  
oraz Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Mszana 

w dniu 13 grudnia 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 13 grudnia 2022 r. o godz. 14:30, a zakończono o godz. 
16:10 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 7/8 członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. 
Obrady Komisji były prawomocne. Obecni: 

1. Beata Wieszołek 
2. Marek Kotula 
3. Roman Bura 
4. Piotr Kuczera 
5. Marek Liśnikowski 
6. Ilona Mura 
7. Krzysztof Rduch 

Nieobecna była Radna Wioleta Szotek. 
Lista obecności radnych KBiI stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 7/7 członków Komisji Spraw Społecznych. Obrady 
były prawomocne. Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Roman Goik 
3. Magdalena Herman 
4. Celina Mizia 
5. Tomasz Mrowiec 
6. Elżbieta Skorupa 
7. Ewa Wawrzyczny. 

Lista obecności radnych KSS stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Posiedzenie odbyło się na sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie.  
W posiedzeniu wzięli również udział: Wójt Gminy Mszana Mirosław Szymanek, 
Zastępca Wójta Gminy Mszana Błażej Tatarczyk, Skarbnik Małgorzata Gąsior, 
Sekretarz Joanna Szymańska, kierownicy i pracownicy Urzędu Gminy. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 

Wspólne posiedzenie otworzył i poprowadził Przewodniczący Komisji Spraw 
Społecznych Pan Rafał Bura. Po sprawdzeniu list obecności stwierdził, że obrady 
każdej z komisji są prawomocne. Następnie powitał radnych oraz gości. 
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Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad 

Prowadzący obrady odczytał porządek obrad:  
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Projekt budżetu na 2023 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
4. Opracowanie ramowego planu pracy komisji na 2023 r. 
5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z dnia 

24 października 2022 r. 
6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z dnia 7 

listopada 2022 r. 
7. Sprawy bieżące - opiniowanie projektów uchwał. 
8. Zakończenie posiedzenia. 

Punkt 3. Projekt budżetu na 2023 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Projekt budżetu na 2023 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej Radni otrzymali 
w materiałach. Prowadzący obrady przypomniał, że założenia do budżetu były 
już omawiane na komisjach w listopadzie, przy  analizowaniu sytuacji 
finansowej gminy i ustalaniu podatków i opłat na przyszły rok.  
Główne informacje dotyczące projektu budżetu na 2023 rok i WPF na lata 2023 
- 2029 przedstawiła Skarbnik Gminy Małgorzata Gąsior: 
Kwotę planowanych dochodów budżetu Gminy ustala się w wysokości 
52.310.841,76 zł. Łączną kwotę planowanych wydatków budżetu Gminy ustala 
się w wysokości 58.505.674,81 zł. Różnica między dochodami i wydatkami 
budżetu w kwocie 6.194.833,05 zł, stanowi deficyt budżetu Gminy. Źródłem 
pokrycia planowanego deficytu są przychody pochodzące z: 

 kredytu w wysokości 1.500.000,00 zł, 
 nadwyżki budżetu JST z lat ubiegłych, pomniejszonej o środki określone 

w pkt 8 w wysokości 174.720,07 
 wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku 

bieżącym budżetu jednostki samorządu terytorialnego innych niż 
określone w pkt 5 i 8, w tym wynikających z rozliczeń wyemitowanych 
papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w 
wysokości 4.520.112,98 zł. 

Skarbnik poinformowała, że łączna wartość inwestycji zaplanowanych do 
realizacji wyniesie ponad 19 mln złotych, na większość z nich Gmina pozyskała 
dofinansowanie z funduszu Polski Ład. Natomiast wskaźnik zadłużenia wynosi 
ok. 10% w stosunku do dochodów, jest to bardzo dobry wskaźnik. 
 
Pytania zadawali: 
 Radny Piotr Kuczera – z czego wynika zwiększenie dotacji dla bibliotek? 
 Pani Skarbnik odpowiedziała – ze wzrostu najniższego wynagrodzenia oraz 

wzrostu cen za media i tym podobne usługi.  
Więcej pytań nie było. 
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Następnie Skarbnik odczytała uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Katowicach, która pozytywnie zaopiniowała przedłożony przez Wójta Gminy 
projekt budżetu i WPF oraz możliwość sfinansowania deficytu: 

1. Uchwała Nr 4200/IV/162/2022 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach z dnia 1 grudnia 2022 r. w sprawie opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Mszana projekcie uchwały budżetowej 
na 2023 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 

2. Uchwała Nr 4200/IV/163/2022 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach z dnia 1 grudnia 2022 r. w sprawie opinii o 
możliwości sfinansowania deficytu przyjętego w projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Mszana na 2023 rok stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 

3. Uchwała Nr 4200/IV/164/2022 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach z dnia 1 grudnia 2022 r. w sprawie opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Mszana projekcie uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na lata 2023-2029 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
Komisje nie wniosły żadnych uwag do projektu budżetu na 2023 rok. 
Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie 
budżetu Gminy Mszana na 2023 rok. 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”.  
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych.  Było 7 głosów 
„za”. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

Następnie Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na lata 2023 - 2029 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”.  
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych.  Było 7 głosów 
„za”. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

Punkt 4. Opracowanie ramowego planu pracy komisji na 2023 r. 

Komisje zaakceptowały propozycje planów pracy we własnym gronie. 
Następnie prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekty uchwał 
przyjmujące plany pracy komisji: 
a/ projekt uchwały ws. planu pracy Komisji Budżetu i Infrastruktury na 2023 r. 

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych.  Było 7 głosów 
„za”. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
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 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było7 głosów „za”.  
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
b/ projekt uchwały ws. planu pracy Komisji Spraw Społecznych na 2023 r. 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”.  
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych.  Było 7 głosów 
„za”. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

Punkt 5. Przyjęcie protokołu 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z dnia 24 października 
2022 r. radni otrzymali w materiałach. Nie było uwag do protokołu. Prowadzący 
obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.  
Głosowało 7 Radnych z Komisji Budżetu i Infrastruktury.  
Protokół został jednogłośnie przyjęty.  

Punkt 6. Przyjęcie protokołu 

Protokół z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z dnia 7 listopada 2022 r. 
radni otrzymali w materiałach. Nie było uwag do protokołu. Prowadzący obrady 
zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.  
Głosowało 7 Radnych z Komisji Spraw Społecznych.  
Protokół został jednogłośnie przyjęty.  

Punkt 7. Sprawy bieżące 

W sprawach bieżących komisje opiniowały kolejne projekty uchwał na 
najbliższą sesję Rady Gminy: 
a/  w sprawie planu pracy Rady Gminy Mszana na 2023 rok, 
Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach. Prowadzący obrady 
poinformował, że plan pracy Rady został przygotowany w oparciu o przepisy 
ustawy o samorządzie gminnym, na podstawie wniosków Wójta i komisji.  
Nie było innych propozycji do planu pracy. Prowadzący obrady poddał projekt 
do zaopiniowania: 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”.  
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych.  Było 7 głosów 
„za”. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
b/ w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Mszana na 2023 r. 
Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach. 
Prowadzący obrady poinformował, że propozycje planu pracy na przyszły rok 
Komisja Rewizyjna opracowała na swoim posiedzeniu w dniu 29 listopada. W 
planie ujętych jest 7 kontroli, podobnie jak w roku obecnym, zarówno Urzędu 
Gminy, jak i jednostek podległych. 
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Nie było innych propozycji do planu pracy Komisji Rewizyjnej. Prowadzący 
obrady poddał projekt do zaopiniowania: 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”.  
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych.  Było 7 głosów 
„za”. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
c/ w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 2022 r. 
Projekt omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior, przedstawiając wszystkie zmiany 
w planie dochodów i wydatków. Projekt radni otrzymali w materiałach. 
Pytania zadawali: 
 Radny P. Kuczera – o zakup jakich materiałów chodzi w ramach darowizny z 

Fundacji JSW dla OPS? 
 Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy Joanna Szymańska – OPS pozyskał 

darowiznę z Fundacji JSW na organizację tradycyjnego Spotkania 
Opłatkowego dla podopiecznych. Chodzi o zakup materiałów do 
przygotowania tego spotkania. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący obrady poddał projekt do zaopiniowania: 
 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”.  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych.  Było 7 głosów 

„za”. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

d/ w sprawie przyjęcia od Powiatu Wodzisławskiego zadania publicznego 
zarządzania drogami powiatowymi położonymi w granicach administracyjnych 
Gminy Mszana w zakresie zimowego utrzymania chodników dróg powiatowych 
Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach. Omówił go Z-ca Wójta Błażej 
Tatarczyk. Na wstępnie zaznaczył, że ponieważ Powiat nie zwiększa dotacji na 
utrzymanie chodników i poboczy, Gmina wycofuje się z utrzymywania 
chodników i poboczy przy drogach powiatowych w okresie letnim. W projekcie 
uchwały Gmina planuje przejąć od Powiatu Wodzisławskiego tylko zadanie 
zimowego utrzymania nawierzchni chodników dróg powiatowych w roku 2023. 
Przyjęcie zadania nastąpi na mocy porozumienia zawartego pomiędzy 
Zarządem Powiatu Wodzisławskiego, a Wójtem Gminy Mszana.  
Pani Dorota Rajszys, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Funduszy 
Zewnętrznych dodała, że powierzone zadanie Gmina będzie realizować w 
ramach otrzymanej od Powiatu Wodzisławskiego dotacji celowej w kwocie 
10.000,00 zł, w okresie od 1 stycznia do końca kwietnia 2023 roku. 
Głos zabrał Wójt Mirosław Szymanek - poinformował, że Gmina od wielu lat 
realizowała zadania związane z zimowym i letnim utrzymaniem chodników i 
poboczy przy drogach powiatowych, jednak koszty rosną, a dotacja Powiatu na 
to zadanie nie zwiększała się. Dlatego Gmina chciała wycofać się z 
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porozumienia z Powiatem. Po spotkaniu w starostwie uzgodniono, że Gmina 
będzie na razie realizować utrzymanie zimowe chodników w I kwartale 2023 
roku, a Powiat poszuka pieniędzy w dalszym okresie. Wójt zwrócił uwagę, że 
czeka nas realizacja wielkiej inwestycji – przebudowy drogi powiatowej ul. 1 
Maja i nie warto w tej perspektywie wchodzić w jakiś ostry spór z Powiatem o 
utrzymywanie chodników. Przyjęcie zadania zimowego utrzymania chodników 
przy drogach powiatowych będzie okazaniem woli współpracy przez Gminę. 
Do projektu nie było pytań i uwag. Prowadzący obrady poddał projekt do 
zaopiniowania: 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”.  
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych.  Było 7 głosów 
„za”. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
e/ w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji, 
Projekt radni otrzymali w materiałach. Omówił go Pan Władysław Bielasiński, 
Pełnomocnik ds. zarządzania kryzysowego. Projekt zakłada przekazanie z 
dochodów własnych Gminy 20.000,00 zł z przeznaczeniem na rekompensatę 
pieniężną za czas służby ponadnormatywnej funkcjonariuszy, w celu realizacji 
zadań w zakresie porządku i bezpieczeństwa obywateli na terenie Gminy 
Mszana w 2023 roku. Warunki przekazania środków finansowych określi 
porozumienie zawarte pomiędzy Wójtem Gminy Mszana, a Komendantem 
Powiatowym Policji w Wodzisławiu Śląskim. 
Pan W. Bielasiński omówił ilość patroli ponadnormatywnych policji na terenie 
gminy w 2022 roku. Patrole są zawsze dwuosobowe. W okresie od marca do 
listopada 2022 roku zrealizowano 284 godziny, na kwotę prawie 10 tys. zł (35 zł 
za godzinę/osoba), natomiast kolejne 10 tys. zł zostało przeznaczone na 
dofinansowanie do zakupu samochodu dla Policji.  
Głos zabrał Wójt M. Szymanek zwracając uwagę, że być może w przyszłym roku 
również będzie wniosek Policji o przeznaczenie części tej kwoty na 
dofinansowanie zakupu drugiego samochodu, ponieważ Komendant wspominał 
już o takich planach.    
Do projektu nie było uwag. Prowadzący obrady poddał projekt do 
zaopiniowania: 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”.  
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych.  Było 7 głosów 
„za”. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
f/ w sprawie wskazania dwóch radnych do udziału w pracach komisji 
opiniującej wnioski o przyznanie Nagród Gminy Mszana za osiągnięcia w 
dziedzinie twórczości artystycznej i upowszechniania kultury 
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Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach. Omówiła go pani Katarzyna 
Bylicka, Kierownik Referatu Administracji, Edukacji i Informacji: 
W dniu 20 grudnia 2021 r. Rada Gminy podjęła nową uchwałę w sprawie 
określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania Nagród Gminy 
Mszana za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej i upowszechniania 
kultury. W treści uchwały zapisano, że wnioski o nagrody powinny zostać 
zaopiniowane przez powołaną do tego celu przez Wójta Gminy Komisję. W 
skład komisji wchodzi m.in. dwóch radnych. Wobec powyższego Rada Gminy 
powinna uchwałą wskazać radnych do udziału w tej komisji. 
Pani K. Bylicka poinformowała, że w czasie obowiązywania starej uchwały o 
przyznawaniu nagród w dziedzinie twórczości artystycznej, w skład komisji 
oceniającej wchodzili radni Elżbieta Skorupa i Roman Goik. 
Prowadzący obrady zaproponował kandydatury tych właśnie radnych: 

 Pani Elżbieta Skorupa – wyraziła zgodę, 
 Pan Roman Goik – wyraził zgodę. 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 
Prowadzący obrady poddał projekt uchwały uzupełniony o nazwiska dwóch 
wspomnianych radnych do zaopiniowania: 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było 6 głosów „za”, 
przy 1 „wstrzymującym się”.  Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych.  Było 7 głosów 
„za”. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
g/ w sprawie wskazania dwóch radnych do udziału w pracach komisji 
opiniującej wnioski o przyznanie Nagród Gminy Mszana za osiągnięte wyniki 
sportowe 
Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach. Omówiła go pani Katarzyna 
Bylicka, Kierownik Referatu Administracji, Edukacji i Informacji: 
W dniu 20 grudnia 2021 r. Rada Gminy Mszana podjęła uchwałę w sprawie 
ustanowienia Nagrody Gminy Mszana za osiągnięte wyniki sportowe. W treści 
uchwały zapisano, że wnioski o nagrody za osiągnięte wyniki sportowe powinny 
zostać zaopiniowane przez powołaną do tego celu przez Wójta Gminy Komisję. 
W skład komisji wchodzi m.in. dwóch radnych. Wobec powyższego Rada Gminy 
powinna uchwałą wskazać radnych do udziału w tej komisji. 
Pani K. Bylicka poinformowała, że w czasie obowiązywania starej uchwały o 
przyznawaniu nagrody za osiągnięte wyniki sportowe, wnioski o nagrodę 
opiniowała cała Komisja Spraw Społecznych. W nowej uchwale wprowadzono 
zapisy podobne jak w przypadku nagród za działalność artystyczną.  
Nie było pytań. Prowadzący obrady zaproponował kandydatury radnych: 

 Pani Elżbieta Skorupa – wyraziła zgodę, 
 Pan Roman Goik – wyraził zgodę. 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 
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Prowadzący obrady poddał projekt uchwały uzupełniony o nazwiska dwóch 
wspomnianych radnych do zaopiniowania: 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było 6 głosów „za”, 
przy 1 „wstrzymującym się”.  Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych.  Było 7 głosów 
„za”. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
Dalej w sprawach bieżących: 
Komisje zapoznały się z analizą kosztów ponoszonych przez Gminę na 
komunikację miejską w ramach MZK. Wójt poinformował, że według nowych 
wyliczeń gmina Mszana będzie wpłacać do Międzygminnego Związku 
Komunikacyjnego 1,8 mln złotych rocznie. Jest to bardzo wysoka suma, 
dlaczego przeprowadzono szczegółową analizę ilości i napełnień kursów na 
poszczególnych liniach MZK obsługujących gminę. Z analiz tych wynika, że w 
celu ograniczenia kosztów oraz racjonalizacji wydatków zasadna byłaby 
likwidacja lub zawieszenie niektórych kursów i linii. 
Np. obecnie w Gogołowej przez dwa przystanki, tj. „Gogołowa Jastrzębska 
Kąty” i „Gogołowa Jastrzębska” prowadzą aż 4 linie MZK, generujące bardzo 
dużo kursów (60 autobusów w ciągu doby), a ich godziny odjazdów są zbliżone. 
Zasadne byłoby, aby autobusy wszystkich linii nie zatrzymywały się na tych 
przystankach.  
Szczegółową analizę przedstawiła insp. Monika Stroka z Referatu Gospodarki 
Komunalnej i Funduszy Zewnętrznych. 
4 wspomniane linie obsługujące 2 przystanki w Gogołowej to: 

 Linia S10: Jastrzębie Zdrój – Gogołowa – Szeroka  – KWK Borynia – 
Żory. Średni miesięczny koszt utrzymania linii: 1720,6 
wozokilometrów x 8,80 zł = 15.141,28 zł. Roczny koszt utrzymania 
linii: 15.141,28 zł x 12 miesięcy = 181.695,36 zł. 

 Linia S13: Jastrzębie Zdrój – Gogołowa – Szeroka – KWK Borynia. 
Średni miesięczny koszt utrzymania linii: 1051,4 wkm x 8,80 zł = 
9.252,32 zł. Roczny koszt utrzymania linii: 9.252,32 zł x 12 miesięcy = 
111.027,84 zł. 

 Linia S15: Jastrzębie Zdrój – Gogołowa – Szeroka – KWK Borynia – 
Skrzeczkowice – Krzyżowice. Średni miesięczny koszt utrzymania linii: 
688,8 wkm x 8,80 zł = 6.061,44 zł. Średni roczny koszt utrzymania linii: 
6.061,44 zł x 12 miesięcy = 72.737,28 zł. 

 Linia S16: Jastrzębie Zdrój – Gogołowa – Szeroka – KWK Borynia. 
Średni miesięczny koszt utrzymania linii: 735 wkm x 8,80 zł = 6.468,00 
zł. Średni roczny koszt utrzymania linii: 6.468,00 zł x 12 miesięcy = 
77.616,00 zł. 
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Koszty utrzymania linii są wysokie, natomiast na niektórych z nich jest bardzo 
mała ilość sprzedanych biletów, a więc nie ma dużego zainteresowania 
pasażerów wsiadających na wspomnianych przystankach. 
Propozycja: 
Pozostawienie linii S10, a zawieszenie zatrzymywania się na przystankach 
„Gogołowa Jastrzębska Kąty” i „Gogołowa Jastrzębska” autobusów linii S13, S15 
i  S16. Średnio Gmina zaoszczędziłaby z tego tytułu, licząc wg obecnej stawki za 
wozokilometr - 21.781,76 zł miesięcznie, a 261.381,12 zł rocznie. 
W przyszłym roku koszt wozokilometra może być wyższy. 
 

 Linia W12: Wodzisław Śląski – Marklowice – Połomia Centralna Folwark 
– Połomia Szkolna Szkoła – Gogołowa Wiejska Skrzyżowanie – Gogołowa 
Wiejska Centrum – Gogołowa Wiejska Skrzyżowanie – Połomia Wolności 
Dolanek – Mszana Urząd Gminy – Wilchwy Osiedle. Średni miesięczny 
koszt utrzymania linii : 1222,2 wkm x 8,80 zł = 10.755,36 zł. Roczny koszt 
utrzymania linii: 10.755,36 zł x 12 miesięcy = 129.064,32 zł 

Jest to linia łącząca wszystkie trzy sołectwa gminy. Została wprowadzona, aby 
ułatwić mieszkańcom Połomi czy Gogołowej dojazd do Urzędu Gminy w 
Mszanie. Są to 2 kursy w ciągu dnia w każdą stronę. Linia nie cieszy się 
zainteresowaniem, niekiedy autobusy jadą puste, a generuje duże koszty.  
Propozycja: 
Likwidacja linii W12 przyniosłaby oszczędności średnio 10.755,36 zł 
miesięcznie,  129.064,32 zł rocznie. 
 

 Linia W10: (dawna E-3) Jastrzębie Zdrój – Mszana Wodzisławska 
Skrzyżowanie – Wodzisław Śląski – Rybnik. Średni miesięczny koszt 
utrzymania linii: 6286,8 wkm x 8,80 zł = 55.323,84 zł. Roczny koszt 
utrzymania linii: 55.323,84 zł x 12 miesięcy = 663.886,08 zł  

Linia obsługuje 3 przystanki w Mszanie. Jest to linia bardzo popularna, o 
znacznym obłożeniu, ale również generująca najwyższe koszty. Odbywa się na 
niej w dni robocze 50 kursów autobusów dziennie (po 25 w każdą stronę). 
 

 Linia W09: Wodzisław – Wilchwy Osiedle – Mszana Urząd Gminy – 
Mszana Mszańskie Granice kier. Moszczenica – Jastrzębie Zdrój. Średni 
miesięczny koszt utrzymania linii: 1398,6 wkm x 8,80 zł = 12.307,68 zł. 
Średni roczny koszt utrzymania linii: 12.307,68 zł x 12 miesięcy = 
147.692,16 zł. 

 
Wójt M. Szymanek zwrócił uwagę, że powyższe analizy wskazują, iż 
ograniczanie liczby kursów i racjonalizacja linii są niezbędne w celu ograniczenia 
rosnących kosztów komunikacji zbiorowej.  Zaproponowane ograniczenia w 
postaci zawieszenia linii S13,S15,S16 oraz likwidacji połączenia linii W12 planuje 
się wprowadzić od 1 stycznia 2023 roku. Wygeneruje to rocznie oszczędności w 
kwocie 390.445,44 zł. Gmina musi szukać jeszcze większych oszczędności, 
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dlatego prowadzone są rozmowy w Zarządzie MZK na temat ograniczenia ilości 
kursów linii W10. 
Pytania zadawali: 
 Radny Roman Goik – jak na te plany zapatruje się MZK? 
 Pan Wójt odpowiedział, że omawiał temat na posiedzeniu Zarządu Związku. 

Z jednej strony gmina chce zapewnić mieszkańcom dobrą komunikację, ale 
nie może być tak, że dopłaca do niej takie kwoty, jak duże miasta, a 
mieszkańcy i tak wolą korzystać z samochodów. Likwidacja czy zawieszanie 
linii, które są prawie puste, jest zasadna. 

Wójt zwrócił się do Komisji o akceptację prowadzonych działań mających na 
celu racjonalizację i zmniejszanie kosztów dopłat do komunikacji. 
Prowadzący obrady poddał omówione propozycje do zaopiniowania: 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było 6 głosów „za”, 
przy 1 „wstrzymującym się”.  Komisja poparła propozycje Wójta. 

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych.  Było 7 głosów 
„za”. Komisja poparła propozycje Wójta. 

 
Następnie Wójt M. Szymanek poinformował, że wpłynęło pismo z Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Katowicach w sprawie budowy chodnika na ul. Wolności (od 
ronda na DW 933), od planów budowy którego Gmina odstąpiła z powodu 
bardzo wysokich kosztów przedstawionych przez ZDW. 
W najnowszym piśmie ZDW proponuje powrót do planów inwestycji, na którą 
Gmina miałaby wyłożyć 800 tys. złotych. Jest to znacznie mniej niż 3 mln, o 
których była mowa poprzednio. Z pisma nie wynika jednak, czy wspomniane 
800 tys. zł to całość nakładów, jakie miałaby ponieść Gmina. W związku z tym 
urząd wystosował pismo z prośbą o uszczegółowienie. Radni zostaną 
poinformowani, gdy wpłynie odpowiedź. 
 
W dalszej części punktu „Sprawy bieżące” głos zabierali: 
 Radny Roman Goik zadał pytanie, jak Gmina ma się rozliczać z obowiązku 

10% ograniczenia zużycia energii? 
 Odpowiedzi udzieliła Sekretarz J. Szymańska – potwierdziła, że ustawa 

nałożyła na samorządy obowiązek uzyskania 10-procentowych oszczędności 
na zużyciu energii elektrycznej. Wyliczenia za miesiąc grudzień tego roku 
mają polegać na porównaniu zużycia energii w tym miesiącu do średniej z lat 
2018-2019. Z przeprowadzonych wyliczeń wynika, że zużycie energii w 
urzędzie w tym okresie wyniosło 3.976 kWh. Natomiast w 2023 roku 
porównania będą do średniej zużycia energii za 2022 rok. Blisko dwa 
miesiące temu w urzędzie, a także jednostkach podległych wprowadzono 
działania mające na celu ograniczenie zużycia prądu, na razie trudno 
stwierdzić, czy będą tego wymierne efekty. Urząd i dyrektorzy jednostek 
monitorują zużycie energii i faktycznie obserwuje się niższy pobór prądu. 
Wójt powołał zarządzeniem specjalny zespół, który zajmuje się tematem. 
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Koordynatorem prac zespołu jest pracownik Urzędu Gminy, insp. ds. 
gospodarowania nieruchomościami, Pan Przemek Gąsior.  

 Na pytanie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Infrastruktury, Pani Beaty 
Wieszołek, czy obowiązek oszczędności wprowadzamy we wszystkich 
jednostkach, Pani Sekretarz odpowiedziała, że tak. Co prawda nie ma 
jednoznacznej wykładni przepisów: z ustawy wynika, że obowiązek 
ograniczenia zużycia energii mają urzędy gmin, ośrodki kultury i biblioteki, 
natomiast w interpretacji ministerstwa skoro jest mowa o samorządzie, to 
rozumie się przez niego również wszystkie jednostki podległe. W naszej 
gminie tak właśnie jest to interpretowane, stosowne zarządzenia wydał 
wójt, a także dyrektorzy jednostek. 

 Na pytanie Pana Radnego Kuczery, czy gmina sama ustala tę średnią, Pani 
Sekretarz odpowiedziała, że tak. 

 Głos zabrał Wójt M. Szymanek stwierdzając, że zwrócenie uwagi w urzędzie 
oraz wszystkich innych jednostkach na potrzebę większych oszczędności w 
poborze prądu to pozytywne działania, które mogą przynieść przede 
wszystkim zmianę niektórych nawyków. Jako społeczeństwo już 
przyzwyczailiśmy się do pewnych standardów, wygody życia, światło 
włączało się nieraz automatycznie, z przyzwyczajenia. Teraz trzeba bardziej 
zwrócić uwagę, czy faktycznie jest potrzeba doświetlenia lub używania 
wszystkich urządzeń w takim zakresie jak do tej pory. Wójt dodał, że w 
urzędzie i jednostkach próbuje się ograniczyć pobór nie tylko prądu, ale też 
gazu. 

 Na pytanie Radnego P. Kuczery, kto z pracowników jest jeszcze powołany do 
zespołu, Sekretarz odpowiedziała: Pani Monika Stroka z Referatu 
Gospodarki Komunalnej, Pan Marek Małek, odpowiedzialny za inwestycje, 
Pani Barbara Banko z Referatu Planowania i Inwestycji oraz Pani Weronika 
Blokesz z Referatu Finansów. 

 Rozważając sposoby na większe oszczędności w poborze energii Radny 
Roman Goik zwrócił uwagę, że np. w gminie Zebrzydowice, gdzie często 
jeździ, w nocy na drogach jest ciemno. Zaproponował, aby urząd 
skontaktował się z tamtą gminą w celu pozyskania informacji, jakie 
oszczędności można uzyskać na czasowych wyłączeniach oświetlenia 
ulicznego, czy nie powoduje to zwiększenia wypadków itp. Być może i u nas 
można wprowadzić czasowe wyłączenia lamp. 

 W odpowiedzi Pan Wójt stwierdził, że można to przeanalizować, ale 
osobiście nie jest do tego przekonany. Obawia się pogorszenia 
bezpieczeństwa, a w przypadku, gdyby doszło do tragedii zacznie się 
„polowanie na czarownice” czyli szukanie winnego w samorządzie. 

 Sekretarz J. Szymańska dodała, że są oficjalne wskazówki ministerstwa, iż 
samorządy nie powinny oszczędzać na oświetleniu ulicznym, szkołach i 
halach sportowych. Poinformowała również, że Gmina poprosiła 
przedstawiciela Tauronu o sprawdzenie i w razie potrzeby wyregulowanie 



 12

zegarów na oświetleniu ulicznym, chodzi o to, żeby wszystkie lampy 
włączały się w jednakowym czasie. 

 Na pytanie Radnej Ilony Mury, czy są jakieś nowe informacje w sprawie CPK, 
Sekretarz odpowiedziała, że nie. 

 Na pytanie Radnego P. Kuczery, czy parking za remizą w Mszanie jest już 
ukończony, Pan Wójt odpowiedział, że zakończyło się asfaltowanie, 
natomiast muszą być jeszcze przeprowadzone prace związane z 
malowaniem oznakowania. Z tym firma zaczeka do wiosny. 

 Radna I. Mura podjęła temat odśnieżania – w ostatnich dniach było sporo 
interwencji. 

 Pan Wójt przyznał, że intensywne opady spowodowały wiele telefonów i 
skarg do urzędu. Gmina interweniowała u firm odśnieżających. Najwięcej 
problemów jest na remontowanym odcinku ul. Mickiewicza, gdzie 
mieszkańcy mają faktycznie sporo trudności.  

 Pani Sekretarz dodała, że telefony kontaktowe do firm są podane na stronie 
internetowej Gminy.   

 Pani Radna Mura zwróciła uwagę, aby szerzej odśnieżać ulicę Tuskera, która 
i tak jest już dość wąska. 

 Pan Wójt odpowiedział, że zostanie na to zwrócona uwaga firmie 
odśnieżającej. 

Więcej pytań i głosów nie było. 

Punkt 8. Zakończenie posiedzenia 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rafał Bura zamknął wspólne 
posiedzenie Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Rafał Bura 
 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Beata Wieszołek 
 
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch                                                  


